
修复启动后找不到系统的故障 

Fix Failure of System Not Found After Startup 
 

第一种情况： 

Situation 1: 

 

启动后显示“Reboot and Select proper Boot device or Insert / Boot Media in selected Boot 

device and press a key” 

Display “Reboot and Select proper Boot device or Insert / Boot Media in selected Boot device 

and press a key” after startup 

 

这种现象是系统盘引导是 UEFI 模式，而 BIOS 启动项设置为了 Legacy 模式优先。 

This phenomenon caused because the system disk boot is in UEFI mode, while the BIOS boot 

entry is set to Legacy mode first. 

 

解决办法： 

Solution: 

 

进入 BIOS → Boot → Boot Option #1，将正确的启动项设置到第一项，如下图： 

Enter BIOS → Boot → Boot Option #1, set the correct boot option to the first option, as 

shown in the following picture: 

 



 

第二种情况： 

Situation 2: 

 

启动后显示 

Display below after startup 

 

解决办法: 

Solution: 

 

与情况 1 类似，将正确的系统设置到第一项。 

Same as situation 1, set the correct system to the first option. 

 

第三种情况： 

Situation 3: 

 

启动后直接进入 BIOS，在 BOOT 发现没有 UEFI 系统可以设置。 

After booting, directly enter the BIOS, and no UEFI system to set in BOOT. 

 

解决办法: 

Solution: 

 

这种情况可以先将 BIOS 恢复默认，F9 加载默认配置，F10 保存重启，如果还是无系统，需

要重装操作系统。 

In this situation, you can firstly restore the BIOS to default, load the default configuration with 

F9, save and restart with F10. If there is still no system, you need to reinstall the operating 

system. 


